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رسانه مستقل

امنیتِ سیمای ایران تحت تاثیر »قاچاق های زنجیره ای«؛

عرضه و تقاضا، جذب مخاطب،
 بازگشت سرمایه؛ یک »هیچِ« بزرگ!
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در »اسقلال« چه خبر است؟ 

تنش و جنگ نفوذ رسانه ای!
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برای نجات »جنگل های زاگرس« بشتابید؛

جانِ ایران در آتش! 
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»فتح الله فتحی« پیشکسوت 
مطبوعات ورزشی درگذشت

صفحه 8

در جلسه شورای شهر کرج مطرح شد؛

کم کاری شهرداری کرج در ارائه لوایح سرمایه گذاری
صفحه 4

از کاخی که برای امام کوخ نشینان ساختید تا خانه ای که بر سر کوخ نشینان خراب کردید؛

بی پناهیم!
  انقلابی که قرار بود پناه بی پناهان باشد به اینجا رسیده که زنی مسلمان در پناه حاکمیت اسلام، سرپناه محقرش بر سر خودش و دخترش خراب شود و از داغ بی پناهی بمیرد؟ چرا؟ چون یک 

آلونک چند متری ساخته در جایی که نباید می ساخته؟ 

   نمی دانم به کدام بیراهه رفتیم یا کدام پیچ را اشتباهی پیچیدیم یا به ندای کدامین راهنمای مغرض این آدرس را آمدیم اما هر کجا که رسیدیم، آن جایی نیست که پیر جماران به ما گفته بود برویم.
  ما مانده ایم و فریضه ای به نام »امر به معروف و نهی از منکر« که فقط برای امور مربوط به مو و مانتوی بانوان مجاز است و شامل خراب شدن آلونک با لودر بر سرشان نمی شود! و نهایتا ما مانده ایم 

و انقلابی که انگار به دست »نا اهلان« سپرده شده است...

... ادامه در صفحه 3



2
روزنامه

دوشنبه 12 خرداد 99 -  شماره  489

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون ۱۵۱ هزار و ۴۶۶ 
نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده 
و با فوت ۶۳ نفر در ۲۴ ساعت گذشته، جان باختگان 
خوشبختانه  و  رسیده  نفر  به ۷۷۹۷  کشور  در  کرونا 
تاکنون 118 هزار و 848 نفر از مبتلایان بهبود یافته و از 

بیمارستان ترخیص شدند.
کیانوش جهانپور روز گذشته درباره آخرین آمار مبتلایان 
قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد فوت ناشی 
از آن بیان کرد: تا دیروز ۱۱ خرداد ۱۳۹۹ و بر اساس 
بیمار  و ۵۱۶  هزار  دو  تشخیصی،  قطعی  معیارهای 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد. از بین 

مبتلایان جدید، ۵۱۱ مورد بستری و دو هزار و ۵ مورد 
از افراد در تماس با مبتلایان بودند که شناسایی شدند. 
مجموع بیماران کووید ۱۹ در کشور به ۱۵۱ هزار و ۴۶۶ 

نفر رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۶۳ 
بیمار کووید ۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 

جان باختگان این بیماری به ۷۷۹۷ نفر رسید.
جهانپور گفت: خوشبختانه تاکنون ۱۱۸ هزار و ۸۴۸ نفر از 
بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. 
همچنین ۲۵۲۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید ۱۹ در 

وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
آزمایش   ۸۹۴ و  هزار   ۹۳۵ تاکنون  کرد:  اظهار  وی 

تشخیص کووید ۱۹ در کشور انجام شده است.
افزود:  بهداشت  وزارت  عمومی  روابط  مرکز  رئیس 
غربی،  و  شرقی  آذربایجان های  اصفهان،  استان های 
لرستان، کرمانشاه، هرمزگان و سیستان و بلوچستان در 

وضعیت هشدار قرار دارند.
سخنگوی ستاد مقابله با کرونا وزارت بهداشت بیان کرد: 
مردم در همه کشور و به ویژه در این استان ها باید نکات 
بهداشت فردی و عمومی را رعایت کنند. به خصوص 
بعد از بازگشایی صنف ها و اماکن مختلف، رعایت نکات 
بهداشت فردی اساسی تر است و نیاز به جدیت بیشتری 
دارد. شستن دست ها با آب و صابون، فاصله گذاری 

فیزیکی و استفاده از ماسک مورد تاکید ویژه است.

ربابه ساریجالو 

کارشناس ارشد محیط زیست

»جنگل های زاگرس« حافظ آب و خاک ایران است، 
ذخایر ژنتیکی که باید از آن ها حافظت شود. در غیر این 
صورت با از بین رفتن و تخریب این جنگل ها خسارات 

جبران ناپذیری گریبانمان را خواهد گرفت.
خشکسالی های پی درپی و تغییرات اقلیمی، افزایش 
آفات و بیماری ها این اکوسیستم را حساس  و شکننده  

کرده است.
از سوی دیگر با چرای مفرط دام و همچنین از بین بردن 
درختان به منظور گسترش زمین های کشاورزی و همچنین 
ذغال گیری، دامنه ی این شکنندگی گسترده تر شده است، 

در کنار این موارد آتش سوزی ها را اضافه کنید.

زاگرس جان ایران است، که از عصر پنجشنبه درگیر 
آتش سوزی است. کمبود تجهیزات و کمبود نیروی 
انسانی باعث شد تا آتش بسیار سریع به مناطق مختلف 
سرایت کند و سطح وسیعی را درگیر کند. جنگل های 
و  گیاهی  های  گونه  و  می سوزند  آتش  در  زاگرس 
جانوری آن خاکستر می شود؛ عاشقان واقعی طبیعت با 
دستان خالی، بیل به دست و اشک در چشم به نجات 
آن شتافته اند که شاید دستان بی جانشان مرهم جان 

بلوط های سوخته زاگرس باشد.
این بین فعالان مجازی نیز همزمان با انتشار اخبار 
بین  این  آتش(  در  )زاگرس  هشتگ  با  آتش سوزی 
فعالان مجازی نیز همزمان با انتشار اخبار آتش سوزی 
با هشتگ )زاگرس در آتش( نقدهای خود را منتشر 
می کنند و از مسئولان خواستار رسیدگی هر چه سریع تر 

ایران  باارزش  اکوسیستم  این  آتش سوزی  اوضاع  به 
هستند. سازمان برنامه و بودجه در گفتگو با صدا و سیما 
عنوان کرد 15 میلیارد بودجه برای اطفای حریق جنگل ها 
اختصاص خواهد داد. حال باید دید این مبلغ تا چه 

اندازه می تواند گره گشا باشد.

118 هزار و 848 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند

برای نجات »جنگل های زاگرس« بشتابید؛ جانِ ایران در آتش! 

خبر

در »اسقلال« چه خبر است؟
تنش و جنگ نفوذ رسانه ای!

به  ای«  رسانه  »نفوذ  جنگ 
گرفته  بالا  استقلال  باشگاه 
است. رسانه هایی که دست 
بالا را دارند سعی می کنند با 
هُل دادن یکی از عوامل خود 
به درون باشگاه، جای پایی 
کنند  درست  برای خودشان 
و کم کم شبکه نفوذشان را 
گسترش دهند. شبک های دلالی که در پوشش بنگاه رسانه 
ای برای نفوذ به استقلال باهم در جدال هستند، پشت در 
نشسته اند تا در باز شود یا حداقل از لای در و اگر نشد از 

سوراخ کلید وارد ساختمان سعادت آباد شوند!
ورود در پوشش آنالیزور، مشاور رسانه ای، مدیر رسانه ای 
و... راه هایی است که قبلا امتحان شده. هر بنگاهی که 
بتواند پست مناسبی برای وابسته خویش در باشگاه پیدا 
کند، قطعا در جمع آوری اطلاعات دست بالاتر را خواهد 
داشت. مثلا زودتر می فهمد که برای فصل بعد باید دنبال 

»دفاع چپ« بگردند یا »هافبک راست«! 
این وسط یک عده هم هستند که با هر دوز و کلکی می 
»امید  نمونه اش  کنند.  باشگاه  وارد  را  خواهند خودشان 
رحیمی« که خودش را بازیکن استقلال زمان »رولند کخ« 
معرفی کرده! بازیکن تستی که خیلی زود رد شد و فقط 
البته اینکه  فرصت کرد یکی دوتا عکس یادگاری بگیرد! 
با سابقه رانندگی در باشگاه »دی استرادا« چطور می شود 
»مشاور اقتصادی« شد هم هنری است که هرکسی ندارد! 
نقشه  استقلال  به  ورود  برای  که  هایی  آن  همه  هرچند 
می کشند، این قدرها ساده نیستند که دستشان فوری رو 
بشود. این بر عهده »احمد سعادتمند« مدیرعامل باشگاه 
است که باید حواسش جمع باشد و جلوی نفوذ بنگاه های 
به ظاهر خبری را بگیرد وگرنه همین استقلال نیمه جان 

هم طعمه بسیار خوب و شیرینی برای کاسب کارهاست!

کاریکاتوریست پیشکسوت
 و مدیرمسئول نشریه طنز »توفیق«؛

»حسن توفیق« درگذشت
طنز  نشریه  مدیرمسئول  و  کاریکاتوریست  توفیق  حسن 

توفیق، ظهر دیروز درگذشت.
نزدیک خانواده  از دوستان  و  هادی حیدری، کارتونیست 
توفیق با اعلام خبر درگذشت حسن توفیق گفت: ساعت 
۱۵ روز یک شنبه ۱۱ خرداد، بزرگترین برادر خانواده توفیق، 

درگذشت.
دلیل  به  روز پیش  دو  توفیق  کرد: حسن  اضافه  حیدری 
کم اشتهایی به بیمارستان آسیا مراجعه می کند و با وجود 

تلاش پزشکان به دلیل ایست قلبی، فوت شد.
او توضیح درباره جزئیات برگزاری مراسم را به آینده موکول 
کرد و ادامه داد: هنوز تصمیمی برای مراسم تدفین گرفته 

نشده و جزییات به زودی اعلام می شود.

دو  اکنون  گفت:  محیط زیست  حفاظت  یگان  فرمانده 
بالگرد در منطقه آتش گرفته خائیز در استان کهگیلویه 
و بویراحمد حضور دارند اما آنها به سبد انتقال آب مجهز 
نیستند و فقط نیرو حمل می کنند در حالیکه در این شرایط 

به بالگرد مجهز به سبد آب پاش نیاز داریم.
به گزارش »دنیای هوادار«، سرهنگ جمشید محبت خانی 
روز گذشته با اعلام این خبر افزود: اکنون دو بالگرد در 
منطقه حضور دارد اما عملا هیچ کاری نمی توانند انجام 
دهند چون سبد انتقال آب ندارند و فقط کاربرد آنها انتقال 
نیرو است در حالیکه در این شرایط انتقال نیرو فایده ای 
ندارد زیرا تنها راه نجات منطقه از آتش سوزی انتقال آب 
است، اگر ۱۰۰ فروند بالگرد هم در منطقه حضور یابد اما 

سبد انتقال آب نداشته باشند هیچ فایده ای ندارد.
وی اظهار داشت: امسال بارندگی بهاری بسیار خوب بود 
و موجب رشد گیاهان زیادی شد بنابراین از فروردین ماه 
اولین هشدار مکتوب را در خصوص آتش سوزی مناطق 
به استان ها دادیم، نباید این فرصت را به تهدید تبدیل 
کنیم در حالی که این آتش سوزی موجب نابودی گیاهان 
آوری  زاد  اکنون فصل  زیادی شد، همچنین  و جانوران 
حیات وحش است و بچه های بسیار زیادی از آنها هنوز 
نوزاد هستند که در این آتش سوزی از بین می روند، این 

خسارتی غیر قابل جبران است.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست تاکید کرد: در آتش 
سوزی یک دقیقه هم بسیار حایز اهمیت است در حالی 
که بیش از دو روز است منطقه در آتش می سوزد اما هنوز 
یک بالگرد مجهز به سبد آب پاش در منطقه حضور نیافته 
در حالی که دو محیط بان در این فرایند صدمه دیده و 
یکی از بچه های سپاه نیز شهید شده است بنابراین باید 
هر سریع تر بالگردی با تجهیزات کامل و متخصصان اطفا 

حریق به منطقه اعزام شود چون اگر بالگردی فرستاده شود 
اما کارایی نداشته باشد فایده ای دارد.

استان  استانداری  به  بار  چندین  تاکنون  گفت:  وی 
درخواست دادیم و آنها نیز درخواست را به سازمان مدیریت 
بحران کشوری یا استانی منتقل می کنند اما تا کنون 
نتیجه بخش نبوده است. در واقع به درخواست ها نه نمی 
گویند اما عملا کمک خاصی به جز دو بالگردی که رفته 
اند که آنهم امکان آب پاشی ندارند، کار خاصی صورت 
نگرفته است، بنابراین اگر قرار است بالگرد جدیدی وارد 
منطقه شود باید به سبد انتقال آب مجهز باشد چون در 

غیر اینصورت مانند دو بالگرد دیگر زمین گیر می شوند.
محبت خانی درباره علت آتش سوزی توضیح داد: گفته 
شده که عامل آتش سوزی انسانی و عمدی بوده در واقع 
اختلاف دو عشیره در منطقه موجب بروز آتش سوزی شد 
اما به علت کنترل نکردن وارد منطقه حفاظت شده خائیز 
شد، البته اکنون در این شرایط علت آتش سوزی مهم 
نیست چون عاملان شناسایی شدند و بزودی دستگیر می 
شوند اما مساله مهم کنترل و اطفا آتش است که باید هر 

چه سریع تر انجام شود.
طی چند روز اخیر چند فقره آتش سوزی به طور همزمان 
در دو نقطه از منطقه پارک ملی دز، آتش سوزی در غرب 
کرخه و خائیز بهبهان، مراتع حفاظت شده منگشت، اراضی 
کشاورزی در جنگل های دز، جنگل های حاشیه جاده 
روستای خماط  و بیشه زارهای حاشیه رودخانه دز رخ 

داده است

خبر اول

»فرمانده یگان حفاظت محیط زیست« عنوان کرد:

نیاز به بالگرد آب پاش برای اطفای حریق خائیز 

کرونا در ایران

هشدار

سرمقاله

خبر

محمد حیرانی

 دبیر تحریریه
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3 اجتماعی

از کاخی که برای امام کوخ نشینان ساختید تا خانه ای که بر سر کوخ نشینان خراب کردید؛

بی پناهیم!

تردید  به  اینچنین  انقلاب  از  دفاع  در  هرگز 
نیفتاده بودم. هیچ وقت خامه قلمم با اشک 
هایم و اشک هایم با غم هایم و غم هایم با 
دردهایم و دردهایم با فریادهایم و فریادهایم 
با خشمم اینچنین آمیخته نشده بود. دیدن 
صحنه بی پناهی »آسیه پناهی« انگار همه چیز 
را برایم در هم کوبیده و انگار چیزی از من در 
زیر آوار آلونک خراب شده آن زن بی پناه مانده 

و زخمی عمیق برداشته است.
این بی  از  این درد  از  فریاد می خواهد  دلم 
عدالتی دیوانه کننده. از این تناقض و تضاد 
گذاری  فاصله  دقیق  رعایت  این  از  آشکار 
اجتماعی )!( از چرکی که از این زخم بیرون 
می زند. از فریادهای آن زن بی پناه که چون 
پرنده ای شکسته بال با تمام توان در حال دفاع 
از آشیانه مورد هجمه قرار گرفته اش هست. از 
آن لودر لعنتی، از رعایت مر قانون برای خراب 

کردن یک آلونک!
آخر باستی هیلز و ویلاهای آنچنانی آقازاده ها 
و برج سازی داماد فلان رئیس خیلی اسم و 
رسم دار و دریاخواری خانمِ آن یکی مسئول 
گردن کلفت و کوهخواری برادر رئیس فلان 
نهاد انقلابی و زمین خوری حاج آقا اخوی عیال 
معاونت آن یکی نهاد خیلی بیشتر انقلابی )!( 
که همگی الحمدالله والمنه جملگی از حیث 
ریش و دکمه تقوا و رَدِ مُهر نماز بر پیشانی در 
جایگاهی هستند که عرفان و زهد از وجناتشان 

و  -السابقون  از  یا  همگی  و  کند  می  بخار 
السابقون- هستند و یا حشر و نشری با-مقربون- 

دارند را که نمی شود سین جیم کرد! نه؟ 
پس می ماند مشتی عوام کالانعام که قانون در 
بی رحمانه ترین شکلش برای آن ها باید اجرا 
شود. اصلا مگر شهر هرت است و کشور قانون 
ندارد؟ ولو اگر در حد یک آلونک هم نباید از 

سفره انقلاب ناخنکی بزنند! نه؟ 
اینجا مملکت شیعیان آن امام همام،  مگر 
علیا ولی الله نیست که فرمود اگر مسلمانی از 
غصه ربودن خلخال از پای زن غیر مسلمان که 
در پناه مسلمین بوده بمیرد رواست؟ مگر می 
شود حرف های پیر جماران را که کاخ های 
ظلم و جور جباران بر مستضعفین را بر سرشان 
خراب کرد و طومارشان را در هم پیچید باور 
کرد و بتوان این صحنه ها را دید و دم نزد؟ 
مگر فرزندان همین کوخ نشینان نبودند که 
با فرمان خورشید ولایت، فوج فوج به جبهه 
ها رفتند تا نهال انقلاب از گزند تبر کین و 
کید اشقیاء در امان بماند و با خونشان این 
نهال را آبیاری کردند تا درختی تناور شود و 
به بار نشیند؟ مگر همین حالا باز همین کوخ 
نشینان نیستند که با اشارتی از ولایت، جان 
هایشان را حصن و حصار حفاظت از درخت 
انقلاب می کنند؟ فصل خوشه چینی که شد 
میوه ها را ربودند؟ انقلابی که قرار بود پناه بی 
پناهان باشد به اینجا رسیده که زنی مسلمان 
در پناه حاکمیت اسلام، سرپناه محقرش بر 
از داغ  سر خودش و دخترش خراب شود و 
بی پناهی بمیرد؟ چرا؟ چون یک آلونک چند 
متری ساخته در جایی که نباید می ساخته؟ 
نداشته که سبیل گزمه  را  چرا؟ چون کسی 
و داروغه شهر را چرب کند که اگر داشت و 
می کرد به جای آلونک می توانست آنجا برج 

بسازد و آب از آب هم تکان نخورد! نه؟ 

از همه وقیحانه تر این است که حالا یک عده 
مسئول جمع شده اند تا مرزهای وقاحت و 
ماستمالی را با مشتی ماده واحده و قانون و 
تبصره و یکی دوتا عزل و توبیخ، تا ثریا جا به 
جا کنند و مردم را هم حمار )!( فرض نموده 
کانه این مردم نمی دانند این جفنگیات که 
اینان در حال نُشخوارند و عزل و توبیخ هایشان 
فقط برای کهتران و محقران است و از ما بهتران 
به طرفه العینی همه این ها را با نشان دادن 
گوشه ای از اقتدار پول و پارتی به باد شکمشان 
می سپارند. به خدا شرم آور است. والله اگر 

مسلمانی از غصه این درد بمیرد رواست...
نمی دانم به کدام بیراهه رفتیم یا کدام پیچ را 
اشتباهی پیچیدیم یا به ندای کدامین راهنمای 
اما هر کجا که  آمدیم  را  آدرس  این  مغرض 
رسیدیم، آن جایی نیست که پیر جماران به ما 
گفته بود برویم. از همان زمان که مقبره امام 
را که می گفت:»یک تار موی  مستضعفین 
کوخ نشینان بر همه کاخ نشینان ترجیح دارد« 
را شبیه به کاخ شاهان و اربابان ساختید باید 
این روز سیاه کوخ نشینان و مستضعفین را 
می دیدیم. از همان زمان که »سفره انقلاب« به 
جای طعام ساده و زندگی ساده و زهد و عرفان 
از حقوق های  پر شد  و جانبازی و شهادت 
نجومی و املاک نجومی و رانت های نجومی 
و سهم خواهی برای ژن های خوب، دیگر این 

روزها را باید ناگزیر از پیش می دانستیم...
حالا ما مانده ایم و فریادهای بی پناهی که 
قرار بود حاکمیت برخاسته از انقلاب این ملت، 
پناهش باشد. ما مانده ایم و فریضه ای به نام 
امر به معروف و نهی از منکر که ظاهرا فقط برای 
امور مربوط به مو و مانتوی بانوان مجاز است و 
شامل خراب شدن آلونک با لودر بر سرشان نمی 
شود! و نهایتا ما مانده ایم و انقلابی که انگار به 

دست »نا اهلان« سپرده شده است...

اختصاصی

از همه وقیحانه تر این است که حالا یک عده مسئول جمع 
شده اند تا مرزهای وقاحت و ماستمالی را با مشتی ماده واحده 
و قانون و تبصره و یکی دوتا عزل و توبیخ، تا ثریا جا به جا کنند و 
مردم را هم حمار )!( فرض نموده کانه این مردم نمی دانند این 
جفنگیات که اینان در حال نشُخوارند و عزل و توبیخ هایشان 
فقط برای کهتران و محقران است و از ما بهتران به طرفه العینی 
همه این ها را با نشان دادن گوشه ای از اقتدار پول و پارتی به 

باد شکمشان می سپارند.

باستی هیلز و ویلاهای آنچنانی آقازاده ها و برج سازی داماد 
فلان رئیس خیلی اسم و رسم دار و دریاخواری خانمِ آن یکی 
مسئول گردن کلفت و کوهخواری برادر رئیس فلان نهاد انقلابی 
نهاد  یکی  آن  معاونت  عیال  اخوی  آقا  حاج  خوری  زمین  و 
خیلی بیشتر انقلابی )!( که همگی الحمدالله والمنه جملگی از 
حیث ریش و دکمه تقوا و رَدِ مُهر نماز بر پیشانی در جایگاهی 
هستند که عرفان و زهد از وجناتشان بخار می کند و همگی یا از 
-السابقون و السابقون- هستند و یا حشر و نشری با-مقربون- 

دارند را که نمی شود سین جیم کرد! نه؟

رضا تواضعی

  نویسنده

استاندار البرز با تاکید بر تشکیل کارگروهی برای جذب یک 
هزار و ۲۵۰ میلیارد تومان اعتبار دولتی برای آسیب دیدگان 
اقتصادی از کرونا توسط دولت گفت: باید هرچه سریع تر 

نسبت به جذب این اعتبار اقدام شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، عزیزاله شهبازی روز گذشته در 
نشست شورای گفت و گوی بخش خصوصی و دولت البرز 
افزود: مردم در استان البرز به ویژه اصناف در موضوع کرونا 
پای کار بودند و در بحث فاصله گذاری اجتماعی همراهی و 
تعامل ویژه ای داشتند تا استان متراکم و پرجمعیت البرز 

در سایه همین تعامل ها به طغیان و پیک در کرونا نرسد.
وی ادامه داد: تردد یک میلیون و ۳۰۰ هزار خودرو در یک 
روز از محورهای البرز و ۴۰۰ هزار جمعیت شناور به صورت 

روزانه در تهران و البرز می توانست وضعیت استان را در شیوع 
کرونا بحرانی کند.

شهبازی گفت: باید قدر مردم و فعالان اقتصادی را بدانیم و 
ضرورت دارد اعتبار هزار و ۲۵۰ میلیارد تومانی مصوب دولت را 

برای جبران همراهی مردم، پیگیری و جذب کنیم.
وی اظهار داشت: در بحث پراخت بیمه بیکاری به آسیب 
دیدگان از کرونا باید هر چه سریع تر اقدام شود و  به لطف 
همراهی، تعامل و حمایت های همه جانبه مردم و انسجام 

مسئولان استان همواره سربلند بوده ایم.
استاندار البرز اضافه کرد: این بیماری نوپدید کرونا که دنیا با 
آن درگیر است، خیلی از افکار و نیازها را عوض کرد و دوباره 
از نو خلق کرده، اکنون نیز خیلی از کشورها درگیر پیک شیوع  

ویروس کرونا هستند.

ایران علاوه بر کرونا درگیر تحریم نیز بود

وی گفت: ایران اسلامی علاوه بر کرونا درگیر ویروس خطرناک 
تحریم بود ولی با وجود مشقات و فراز و نشیب ها، طبق 
فرمایش مقام معظم رهبری، تحریم ما را زنده کرد و خود را 
پیدا کردیم که می توانیم با با هم بودن و اندیشه های ایرانی 
در قالب اقتصاد مقاومتی درون زا و برون نگر می توانیم با 

منابع خدادادی تبدیل به یک کشور توسعه یافته شویم گرچه 
در مسیر هستیم.

شهبازی با بیان اینکه اتاق بازرگانی بسته حمایتی تنظیم کرده 
و کار کارشناسی نیز در آن صورت گرفته ، افزود: بیش از ۶۰ 
درصد تولیدات دارویی کشور در استان البرز است و در بخش 

تولیدات کرونایی نیز پیشتاز بودیم.
وی عنوان کرد: بسیاری از تولیدکنندگان، خط تولید خود 
را عوض کردند و در کرونا به کمک ما آمدند و برخی بویژه 
اقدامات  بودند و  آماده و پای کار  به جد  اول  در روزهای 

خداپسندانه بسیاری نیز انجام دادند.
وی ادامه داد: از رییس دادگستری البرز انتظار می رود با توجه 
به اینکه مصوبات ستاد ملی کرونا در حکم قانون است، در 
بحث استمهال وام ها، تسهیلات و... هر گونه کمکاری بانک 

ها را مورد پیگیری قانونی قرار دهند.

باید منشا اقدامات تحقق جهش تولید باشیم

واحد سرمایه گذاری  پنجره  در بحث  البرز گفت:  استاندار 
براساس دستورالعمل ها و قانون، معاون اقتصادی مامور به 

ایجاد بستر و پیگیری های لازم در این خصوص است.
شهبازی افزود: جانمایی نیز از سوی اتاق بارزگانی صورت گیرد 

تا مجوزها تسریع شود و تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی با 
سرعت بیشتری به امور خود بپردازند.

اندازی  راه  که مشکلات  رود  می  انتظار  کرد:  اضافه  وی 
نمایشگاه دایمی البرز توسط بخش خصوصی بعنوان متولی 
این امر حل شود ولی برای تسریع در روند امور نماینده ویژه 
ای برای این امر تعیین خواهم کرد که به طور مستقیم 
نظارت داشته باشد و یک حامی از سیستم دولتی برای 
بخش خصوصی داشته باشیم و ضرب الاجل نیز تعیین 

خواهیم کرد.
استاندار البرز با بیان اینکه باید منشا اقداماتی برای تحقق 
جهش تولید باشیم، گفت: برنامه ریزی های بسیاری برای 
رونق تولید و اشتغال استان در سطوح ملی صورت گرفته که 
پروژه اشتغال مهارت محور، کارخانه نوآوری و از جمله آن ها 

محسوب می شود.
وی در پایان با اشاره به رفع محدودیت شعاع ۱۲۰ کیلومتر 
برای ۳ شهرک صنعتی اشتهارد و آغاز عملیات اجرایی اولین 
پست ۴۰۰ کیلوولت برق البرز، افزود: برای هزار و ۲۵۰ میلیارد 
تومان اعتباری که دولت برای آسیب دیدگان اقتصادی از 
کرونا توسط دولت مصوب شده نیز باید کارگروهی تعیین 

شود که سریع نسبت به جذب آن اقدام کنیم.

»البرز« چه خبر؟
»استاندار« دستور داد:

جذب اعتبارات دولتی آسیب دیدگان کرونا در البرز 
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در جلسه شورای شهر کرج مطرح شد؛

کم کاری شهرداری کرج در ارائه 
لوایح سرمایه گذاری

40  نقطه روستایی کشور دارای خانه های هلال می شوند

از پیش بینی احداث  رئیس جمعیت هلال احمر کشور 
خانه های هلال در حدود ۴۰ هزار نقطه روستایی خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار«، همتی رئیس جمعیت هلال احمر 
در حاشیه کارگروه ارزیابی فرصت های مدیریت کرونا که روز 
یکشنبه در محل وزارت کشور برگزار شد در جمع خبرنگاران 
گفت: هلال احمر از نخستین روزهای شیوع ویروس کرونا 
ورود جدی به بحث آموزش همگانی داشت به شکلی که 
از اسفند ماه تا امروز بیش از ۷۰ میلیون بازدید از سایت و 
اپلیکیشن های هلال احمر در فضای مجازی صورت گرفته 

است.
و  داده شده  آموزش  هزار  و ۳۵۰  میلیون  افزود: یک  وی 
گواهی این آموزش ها نیز صادر شده هلال احمر در کنار 
وزارت بهداشت و وزارت کشور غربالگری ۲۱ میلیون نفر را در 
۷.۵ میلیون خودرو انجام داد که در پی آن ۱۴ هزار نفر مبتلا 

به بیماری کووید ۱۹ به مراکز درمانی معرفی شدند.
همتی ادامه داد: مسئولیت ۱۰ هزار تخت نقاهتگاهی به هلال 
احمر واگذار شد و تا آخرین روزها که بخش های ما پر بودند 
هلال احمر خدمات خود را ارائه کرد. همچنین برای ۴۴ هزار 

موسسه خیریه مجوز فعالیت صادر شد.
کمک های  تشریح  در  ایران  احمر  هلال  جمعیت  رئیس 
خارجی به کشورمان در پی شیوع ویروس کرونا گفت: ۱۱۲ 
هزار محموله بین المللی وارد کشور شد که حدود ۷۰ محموله 

از مقصد کشور چین بود.
او افزود: جمعیت هلال احمر تا به امروز توانستند ۵۲ هزار 

مکانی که نیازمند ضد عفونی بودند با بهره گیری از ۷ میلیون 
کننده شامل مکان هایی همچون  لیتر  مواد ضد عفونی 
زندان ها و ... را ضد عفونی کنند. همچنین ۳۰۰ هزار بسته 
مواد غذایی در میان نیازمندان توزیع شد و ۵۰۰ هزار نفر از 
بیماران خاص بسته های بهداشتی را دریافت کردند. جمهیت 
هلال احمر با بهره گیری از شرکت های تابعه در بحث تولید 
ماسک توانست روزانه بیش از ۵۰ هزار ماسک، ۴ هزار شیلد 
محافظ صورت، ۱۰ هزار مواد ضد عفونی کننده را تولید کنند.

او ادامه داد: ۱۹۰۰ میلیارد تومان برای شارژ انبارها و خرید 
لجستیکی نیاز داریم که تامین این منابع مالی در شرایط 
موجود کمی سخت به نظر می رسد؛ اما مقرر شده طی روزهای 
آینده ۳۰۰ میلیارد تومان به ما داده شود تا آمادگی حداقلی را 

بتوانیم کسب کنیم.
همتی در ادامه در خصوص احداث خانه های هلال در سراسر 
کشور اظهار کرد: حدود ۴۰ هزار نقطه روستایی در کشور برای 
احداث خانه های هلال پیش بینی شده که تاکنون ۱۳۰۰ 
خانه هلال اقدامات اولیه شان انجام شده است. این خانه ها 
با مرکزیت داوطلبان پیگیری خواهند شد و نمی خواهیم 
تشکیلات اداری جدیدی ایجاد کنیم.  این کار را در شرایط 
اقتصادی موجود پیگیری می کنیم به شکلی که در تهران 
و ۴۰۰ محله ای که در آن وجود دارد کار آغاز شده و تلاش 
می کنیم در کنار آموزش همگانی با بهره گیری از ظرفیت 
رسانه ها تاب آوری مردم را افزایش دهیم و آمادگی برای 

برخورد با حوادث را بالا ببریم.

جلسه روز گذشته شورای شهر کرج در حالی برگزار شد 
که رئیس کمیسیون سرمایه گذاری و مشارکت های 
مردمی از عدم ارائه هیچ گونه لایحه ای در حوزه سرمایه 

گذاری به این کمیسیون انتقاد کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمد نبیونی در دهمین 
های  مشارکت  و  گذاری  سرمایه  کمیسیون  جلسه 
مردمی شورای اسلامی شهر کرج با بیان اینکه شورای 
شهر لایحه محور است، اظهار داشت: در طول دوره پنجم 
شورای اسلامی تنها لایحه ای که به شورا ارجاع شده 
است در خصوص پارک استاد شهریار است که این لایحه 
در راستای پیشنهاد خود کمیسیون سرمایه گذاری بود.

او با اشاره به اینکه موضوع سرمايه گذاری در پروژه های 
شهری آن هم با رويكرد مشاركت بخش خصوصی به 
دلايل مختلفی طی سالهای اخير مورد توجه مديريت 
نشان  راستا  این  در  کرد:  تصریح  نگرفته،  قرار  شهری 
داده می شود که سازمان سرمایه گذاری اولویت اول 
این  کمک  با  توان  می  طوریکه  به  نیست  شهرداری 
گذاران  با سرمایه  مهم مشارکتی  پروژه های  سازمان 

اجرا کرد.
عضو شورای اسلامی شهر کرج با اشاره به اینکه رویکرد 
در سرمایه گذاری باید طولانی مدت شود، بیان کرد: 
توجه به ظرفيت های موجود نشان می دهد اگر به 
برای  خصوصی  بخش  به  بيشتر  دادن  ميدان  سمت 
مشاركت در اجرای پروژه ها نرويم و اگر زمينه های لازم 
برای حضور اين بخش نيز فراهم نشود، نمی توان انتظار 

داشت كه امور به نحو مناسب سامان يابد.
نبیونی گفت: مشاركت دادن بخش خصوصی در انجام 
پروژه ها يكی از اين راههای ايجاد درآمد پايدار تلقی می 
شود؛ موضوع مهمی كه بايد ديد چقدر در حوزه ميدان 

عملياتی، توان پياده شدن در کلانشهر کرج را دارد.
به گفته رئیس کمیسیون سرمایه گذاری و مشارکت 
های مردمی شورای اسلامی شهر کرج، تعیین تکلیف 
پارک شهریار،تعیین تکلیف پروژه مشارکتی تقاطع بلوار 
سرداران و بلوار حدادی در منطقه پنج و پروژه مشارکتی 
زمین میدان شاه عباسی در منطقه 2 از مواردی بود 
که در این کمیسیون برای اجرای آن هر کدام از اعضاء 

کمیسیون نقطه نظرات خود را ارائه کردند.

تاسیس روزبازارها سبب کاهش معضلات 
اجتماعی می شود

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
کرج گفت: جانمایی و احداث بازارهای ميوه و تره بار 
بر مبنای نياز سنجی مناطق مختلف شهر در تسهيل 
از  بهره گيری  و  بازارها  اين  به  مردمی  دسترسی های 

فضاهای قابل استفاده راه اندازی  شود.
فریده بزنی بیرانوند در دهمین جلسه کمیسیون سرمایه 
گذاری و مشارکت های مردمی شورای اسلامی اظهار 
داشت: وجود بازارچه های میوه وتره بار در سطح شهر  
موجب دسترسی آسان شهروندان به مایحتاج زندگی آنها 

می شود.
نهاد  یک  به عنوان  شهری  مدیریت  اینکه  بیان  با  او   
اجتماعی و خدماتی با ایجاد و توسعه روز بازارها به دنبال 
خدمات رسانی بهتر به شهروندانشود، افزود: این بازارچه ها 
که تحت نظارت شهرداری اداره می شوند اطمینان خاطری 

را در خانواده برای تهیه مایحتاج خود به وجود آورد.
عضو شورای اسلامی شهر کرج عنوان کرد: در این زمینه 
سعی شود تا با راه اندازی بازارهای جدید در سطح مناطق 
دهگانه کرج دسترسی شهروندان برای تهیه مایحتاج خود 
را آسان و اطمینان خاطر برای خرید از لحاظ قیمت و 

کیفیت را به وجود آوریم.
بزنی بیرانوند هدف اصلی از راه اندازی روز بازار در نقاط 
مختلف شهر را ساماندهی دستفروشان ذکر کرد و افزود: 
با افزایش این بازارها به دنبال انضباط  بخشی و ساماندهی 

این قشر از جامعه هستیم.
 رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
کرج تصریح کرد: روز بازارها به  صورت مستقیم منجر به 
اشتغال زایی و تامین معیشت شهروندانی می شود که از 
این راه امرار و معاش می کنند لذا به  طور قطع  منجر به 

کاهش معضلات اجتماعی خواهد شد.
بازارهای  تشکیل  درباره  مستمری  جلسات  گفت:  او   
جدید و کاهش موارد رفع سد معبر در سطح شهر توسط 
معاونت خدمات شهر وسازمان ساماندهی مشاغل شهری 
و فرآورده های کشاورزی  تشکیل  شده که با به ثمر 
رسیدن نتایج این تلاش ها، شاهد بهبود منظر عمومی و 

ساماندهی این مشاغل در شهر خواهیم بود.

محیط زیستگزارش

درهای پارک چیتگر همچنان بسته است

رئیس کمیته بودجه شورای شهر تهران نسبت به بسته بودن 
درهای پارک چیتگر انتقاد کرد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، مجید فراهانی با اشاره 
به تعطیلی پارک چیتگر گفت: پارک چیتگر با داشتن ۹۵۰ هکتار 
مساحت، بزرگترین پارک جنگلی تهران است که دو ایستگاه مترو 

نیز دارد.
وی با بیان اینکه ستاد مقابله با کرونا نسبت به بازگشایی 
بوستان ها اقدام کرده اما چیتگر همچنان بسته است، اظهار کرد: 

با این که مردم به زحمت و با وجود بسته بودن درها، خود را 
به پارک می رسانند؛ اما شائبه های وجود دارد که در پی تعطیلی 
بوستان، اتفاقاتی در پارک رخ می دهد که البته مستند نیست 
و باید بررسی کنیم. فراهانی با بیان این که همه بوستان ها باز 
هستند به جز چیتگر، گفت: این مسئله موجب نارضایتی مردم 
شده است به گونه ای که دبیر شورایاران در نامه ای به بسته بودن 
پارک چیتگر گلایه کرده و این بسته بودن تصویر بدی از مدیریت 

شهری ایجاد کرده است.

مسکن
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روزنامه

5 فرهنگی

امنیتِ سیمای ایران تحت تاثیر »قاچاق های زنجیره ای«؛

عرضه و تقاضا، جذب مخاطب، 
بازگشت سرمایه؛ 
یک »هیچ«ِ بزرگ!

حالا دیگر تقریبا دو سال )چه بسا بیشتر( از 
ارسال نامه شش صنف سینمایی به »حسین 
در  که  سینمایی-  سازمان  -رئیس  انتظامی« 
و  قانون و حفظ عدالت  آن خواستار »رعایت 
امنیت بازار تولید و توزیع و نمایش سینمای 
ایران« بودند گذشته و اکنون که بساط سینما 
و تماشای فیلم به صورت دسته جمعی مدت 
کماکان  مشکلات  این  شده،  برچیده  هاست 
پابرجاست و دامنِ اکران آنلاین را هم گرفته! 
همین حالا هم در تداوم و حفظ این قاچاق و 
حتی »سرعت« آن رکورد زده ایم و نمونه آخر این 
اتفاق یعنی فیلم »کشتارگاه« )عباس امینی( که 
به صف اکران آنلاین پیوسته بود، در کمتر از 
3 یا 4 ساعت قاچاق شد و نسخه های دانلود 
رایگان و غیرقانونی آن در بسیاری از سایت ها و 
گروه های تلگرامی و... پخش شد. سال گذشته 
را هم که به یاد دارید؟ »تداوم« در لو رفتن نسخه 
های با کیفیت فیلم های سینمایی، در طول 
تنها 24 ساعت کذایی نسخه با کیفیت سه فیلم 
سینمایی »قصر شیرین«، »خانه پدری « و »شبی 
که ماه کامل شد « لو رفت،  قاچاق شده و سر 
از شبکه های اجتماعی درآورد و برای دانلود در 
دسترس عموم قرار گرفت! اقدامی که هنوز پس 
از گذشت ماه ها منشاء آن مشخص نیست اما 
چنین گستردگیِ لو رفتن فیلم در چنین زمانی 
کوتاهی بی سابقه است. آن هم به فاصله چند 
ماه از فاجعه پیشین و لو رفتن نسخه قاچاق 
فیلم های »متری شش و نیم«، »رستاخیز«، 
«رحمان 140« و... که همه آن ها جملگی در 
سال 98 رخ دادند. پرسشِ مهمی که در ذهن 
نگارنده به وجود می آید این است که »آیا اساسا 
تلاشی برای جلوگیری از قاچاق آثار هنری در 
کشورمان وجود دارد یا بسان بسیاری دیگر از 
جنایت های پیشین –مسبوق به سابقه- پای 
این دست از اقدامات زنجیره ای به آثار سینمای 
ایران هم کشیده شده؟« پیش از این، اتفاقی 
که می افتاد این بود که حداقل نسخه »پرده 
ای« فیلم ها قاچاق می شد. شروعش هم از 
همان سال گذشته ابتدای خردادماه بود با انتشار 
از فروش نسخه قاچاق فیلم های  تصاویری 
»متری شیش و نیم« و »رحمان 1400« در فضای 
مجازی؛ که این ماجرا به مرداد هم کشیده شد 
و در اواسط تابستان نیز فیلم سینمایی »شبی 
که ماه کامل شد« که هنوز روی پرده عریض 
سینما بود، قربانی این بازی عجیب شد و نسخه 
پرده ای این فیلم نیز همچون دو فیلم دیگر در 
معابر عمومی و همچنین پیام رسان هایی چون 
تلگرام دست به دست می شد و در آخر هم 
نوبت به »سرخپوست« رسید که در نیمه آبان 
این فیلم نسخه پرده ای آن در فضای مجازی 
پخش شد. اما نکته شگرفی که در این مسئله 
مطرح است به نوع برخورد و مواجهه مسئولان 
مربوطه با این پدیده است. به شکلی که کاملا 
داری،  میدان  عوضِ  و  کرده  خالی  را  میدان 
وضعیت را کاملا به خودِ سینماگران و هنرمندان 
سپرده تا با یکدیگر کنار بیایند! جای اینکه به 
برقراری قوانین سفت و سختی  فکر وضع و 
جهت حفظ »کپی رعایت« باشند )که خودِ این 
اتفاق محاسن پرشمار دیگری هم دارد که در 

این مقال نمی گنجد(، عده ای از آن ها مدام 
بر طبل »معایب اکران آنلاین« می کوبند و می 
گویند:»بفرما، دیدی به چه سرعتی قاچاق شد؟!«
کیفیت  تفاوت  که  نیست  پوشیده  کسی  بر 
نسخه پرده ای با وضوح نسخه اصلی یک فیلم 
سینمایی، زمین تا آسمان است! نمی توان به 
همین راحتی ها و بدون فرهنگ سازی جلوی 
کسی را که به رسمِ شوم »دزدی« عادت دارد 
)فیلمبرداری از فیلم سینمایی در سالن سینما( 
گرفت؛ کما اینکه همچنان و تا به امرزو این 
هالیوود  از  دنیا  نقاط  تمامی  در  آشکار  دزدیِ 
نهادهای  وظیفه  این  اما  دارد  وجود  اروپا  تا 
حاکمیتی و دولتی است که جلوی نشر قاچاقی 
»با کیفیت« فیلم ها را بگیرد. بد نیست نگاه 
و  به سرنوشت عجیب  باشیم  داشته  گذرایی 
غریب فیلم »خانه پدری« )کیانوش عیاری( که 

این روزها هم حسابی بحثش داغ است. 
»خانه پدری« جناب عیاری پس از کش و قوس 
های فراوان و بازی موتیف وار »توقیف-اکران« 
با در نظر گرفتن انواع و اقسام محدودیت ها )از 
سانس، سالن های سینما تا مدت زمان اکران( 
بازه زمانی بسیار  بالاخره سال گذشته در یک 
کوتاه رنگ پرده را دید اما در واپسین روزهایش با 
قاچاق نسخه باکیفیتش مواجه شد و سرنوشتی 
شبیه به فیلم های نرگس آبیار، بهرام توکلی، 
سعید روستایی، رضا میرکریمی، ابراهیم حاتمی 
کیا و... یافت و قربانی قاچاق های زنجیره ای 

شد! 
این مصیبت و اینگونه قاچاق های زنجیره ای در 
شرایطی در سینمای کشورمان رخ می دهد که 
در حالت عادی اقتصادِآن با مشکلات عدیده ای 
دست و پنجه نرم می کند. همین سال گذشته 
به  کارگردانان سینما  بیانیه صنف  در  که  بود 
صراحت اعلام شده بود که غالب فروش فیلم 
های سینمایی در گیشه، کفاف تنها »ده درصد« 
با  را می دهد. حال قضاوت  تولید  از سرمایه 
خودتان! حساب کنید که چه ضربه مهلکی به 
چنین اقتصادی می خورد وقتی که »نمایش 
خانگی« و فروش دی وی دی های فیلم را از این 
چرخه حذف کنید! یعنی عملا معنای بازگشت 
سرمایه به کل برای چنین فیلم هایی از بین می 
رود. در چنین شرایطی چه کسی پای کار است و 
مسئولیت می پذیرد؟ تا امروز تقریبا هیچ کس! 
تهیه کننده ها توپ را به زمین سازمان سینمایی 
ارشادی ها هم خودشان  اندازند،  ارشاد می  و 
را مبرا از هر گونه اتهامی می دانند و ادعا می 
کنند که ابدا نسخه ای از این فیلم ها در اختیار 
نداشته و حتی »سیدمحمدمهدی طباطبایی نژاد« 
-معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی و 
دبیرکل ستاد صیانت و مبارزه با تکثیر و عرضه 
نسخه  انتشار  درباره  سینمایی-  آثار  غیرمجاز 
باکیفیت »خانه پدری« در فضای مجازی گفته 
بود:»درباره این موضوع باید کسانی که فیلم را در 
اختیار داشته اند پاسخ بدهند. این نسخه تنها در 
اختیار تهیه کننده و نهاد فنی آن یعنی لابراتوار 
بوده است. ارشاد اساسا این نسخه را در اختیار 
نداشته و بنابراین فیلم یا از مجرای تهیه کننده 
یا لابراتوار قاچاق شده است. همانطور هم که 
دیده اید نسخه منتشر شده، نسخه کامل و بدون 
هیچ نشانی از سوی وزارت ارشاد است؛ بنابراین 
نه شما می توانستید آن را منتشر کنید نه ما! 
چرا که این نسخه تنها در اختیار تهیه کننده و 

لابراتوآر بوده است.« 
چنین صجبت هایی که مطرح شدن آن ها 
اولین بار نیست و آخرین مرتبه هم نخواهد بود، 
مصداقی است درباره برخی فیلم های خاص و 

مبرا کردن خود از مساله. اکنون وقت صحبت 
درباره فلان فیلم و بهمان فیلم نیست. »قصر 
»متری  شد«،  کامل  ماه  که  »شبی  شیرین«، 
شش و نیم«، »رستاخیز«، »خروج«، »زیرنظر«، 
»طلا«، »کشتارگاه« و... دیگر فیلم هایی هستند 
که قربانی سهل انگاری های چند دهه ای اخیر 
مسئولان هنری و سینمایی این مملکت شده 
سر  بر  را  پدری«  »خانه  های  کوزه  کاسه  اند. 
صاحبان اثر شکستید، قبول! با دیگر فیلم ها چه 
می خواهید بکنید و چه برنامه ای برای جلوگیری 
از این اتفاق در آینده دارید؟ در حال حاضر مساله 
این است که امنیت و صیانت از فیلم ها را در 
ارشاد چه کسی قرار است تامین کند؟ هیچ می 
دانستید روزگاری کشورهایی مانند »افغانستان«، 
»سوریه« و کشورهای »شمال آفریقا« سینمای 
ملی داشتند؟ آیا می دانید اهمیت »سینمای 
ملی« در چیست؟ کشوری که سینما داشته 
باشد به معنی آن است که می تواند از مناسبات 
انسانی، روایات فردی و جمعی و تاریخی سر 
در بیاورد و به آسانی تن به استثمار و استعمار 
کشورها  این  از  کدام  هیچ  امروزه  اما  ندهد. 
سینمایی ندارند و همگی به بازار انبوه فیلم های 
»وارداتی« بدل شده اند. معمولا حذف سینمای 
ملی هم با تکیه بر دو رویکر اتفاق می افتد؛ 

»سانسور« و »نا امنی بازار«! 
مثلا سانسور و نا امنی بازار عرضه و نمایش 
باعث می شود سینمایی محلی و بومی مثل 
سینمای ایران از سویی ارتباطش را با زندگی که 
در جامعه ایرانی در جریان است از دست بدهد 
و قطع رابطه سینمای ایران با زندگی ایرانی خواه 
ناخواه راه حضور سینمای ایرانی در زندگی ایرانی 
را هم می بندد. در نهایت رابطه سینمای ایران 
با مخاطب ایرانی به تدریج قطع می شود و 
هنگامی که چنین شود، فیلمساز دیگر نه می 
تواند از مخاطبش در سراسر کشور سفارش بگیرد 
و نه سرمایه گذار )سیستم عرضه-تقاضا(! به این 
ترتیب رابطه تولیدکننده با مجموعه مخاطبانش 
ضعیف می شود؛ چرا که بازخوردی دریافت نمی 
کند و نمی داند چه فیلمی با چه کیفیتی برای 
کدام دسته از مخاطبان جالب بوده است. در 
نتیجه فیلم ها بازگشت سرمایه ندارند و جریان 
تولید رو به نابودی گام بر می دارد؛ البته ناگفته 
نماند که استثناء هم در این زمینه تا دلتان 
بخواهد داریم. فی المثل وقتی جناب »ابراهیم 
حاتمی کیا« چند فیلم اخیرش یکی پس از 
دیگری با »شکست قاطع« در گیشه مواجه می 
شود و باز هم سرمایه گذار و بودجه از بیت المال 
بر عهده اش قرار می گیرد )بماند که در شفافیت 
منبع ارتزاقِ سرمایه گذارِ آن دست از فیلم ها 
هم ابهام وجود دارد( اساسا دغدغه چیزی به 
عنوان »بازگشت سرمایه« و سیستم »عرضه و 
تقاضا« نخواهند داشت و همین می شود که از 
سر بی دغدغگی شاهدِ »خروج«ِ آقایان از عرصه 
و  هستیم  هنرش(  معنای  )در  »فیلمسازی« 
چه غم انگیز است این خروج! اصلا هم مهم 
به  فیلمسازی  جهان  سینمای  در  که  نیست 
اعتبار، عظمت و شکوه و تاثیر آقای »مارتین 
اسکورسیزی« پس از 5 دهه خلق آثار درخشان و 
مستندهای بسیار مهم در عالم هنر برای تامین 
بودجه »قاتلان ماه کامل« )تازه ترین فیلمش( به 
مشکل می خورد و کمپانی »پارامونت« به دلیل 
ریسک بالا در بازگشت سرمایه مسئولیتش را بر 
عهده نمی گیرد؛ اینجا ایران است و هزار اتفاق 
ممکن. فقط قلبا امیدوارم که با تدام چنین 
روندی، روزی نرسد که تیتر بزنم:»روزی روزگاری 

سینمای ایران...«!

گزارش سردبیر

مهدی تیموری

 سردبیر

»آیا اساسا تلاشی برای جلوگیری از قاچاق آثار هنری در کشورمان 
وجود دارد یا بسان بسیاری دیگر از جنایت های پیشین - مسبوق به 
سابقه- پای این دست از اقدامات زنجیره ای به آثار سینمای ایران 

هم کشیده شده؟« 
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 نام سازمان : دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهداشتی درمانی البرز-مجتمع آموزشی 
درمانی امام علی )ع( 

 موضوع : پروژه بازسازی بخش دیالیز
محل دریافت اوراق: دبیرخانه مرکزی دانشگاه )طبقه همکف( با ارائه معرفی نامه از طرف 

شرکت با مهر و امضاء شرکت و اخذ رسید مدارک مربوطه را تحویل گیرند.
مهلت دریافت اوراق: به مدت 5 روز از تاریخ 99/03/17  لغایت  99/03/21

مهلت قبول پیشنهادات )تحویل پاكات(:  به مدت 12روز از تاریخ  99/03/24 لغایت   
99/04/04

محل تحویل پاکات مناقصه دبیرخانه حراست دانشگاه )طبقه اول( می باشد. 
میزان سپرده تضمین شركت در مناقصه: 554/580/000 ریال به صورت

فیش واریزی به حساب جاری 218126438 )شبا IR 930130100000000218126438(نزد 
بانک رفاه شعبه بهار کرج کد 972 یا ارایه ضمانت نامه بانکی)بجز بانک اقتصاد نوین( بنام 
دانشگاه علوم پزشكی وخدمات بهداشتی درمانی البرز كه مدت ضمانت نامه نبایدكمتر 

از 3 ماه باشد.
تذکر1: جهت دریافت اوراق مناقصه، ارائه فیش واریزی به مبلغ 300/000 ریال به حساب 
جاری 218126426 نزد بانک رفاه شعبه بهارکرج کد 972 به نام دانشگاه علوم پزشکی البرز 

و معرفی نامه شرکت الزامی می باشد.
تذکر2: در صورت دریافت اخطار کتبی قطعی  بابت طرف قرارداد بودن با دانشگاه و 

واحدهای تابعه آن، متقاضی حق شرکت در مناقصه را نخواهد داشت.
پرداخت هزینه چاپ آگهی ها به عهده برنده مناقصه می باشد.

کارفرما در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مجاز و مختار می باشد.
نشانی سازمان : بلوار طالقانی شمالی - بالاتر از میدان طالقانی - شهرک اداری - ساختمان مرکزی

شماره تماس:   3253369-026   شناسه آگهی:863572

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای )نوبت اول(

به استناد ماده 63 آیین نامه مالی و معاملاتی 

دانشگاه های علوم پزشکی 

سقفمون افسوس و افسوس؛

تن ابر آسمونه!
و  بلوط  درختان  سایه  زیر  زدن  قدم 
جست  صدای  با  که  دارد  لذتی  افرا 
پرندگان  پرواز  و  ها  خیز سنجاب  و 
تر هم می شود. حالا فکر  دلچسب 
کنید کوله ای هم به دوش دارید و 
قدری تنقلات خشک و مقوی همراه 
برده اید، قمقمه آب هم که قطعا در 
جیب بغلی کوله تان هست، عطش و 
خستگی شما را از پیاده روی در پیچ و خم جنگل فرو خواهد نشاند.

حالا اگر حال این جنگل خوب نباشد، نه از بلوط ها خبری هست، نه 
از سنجاب ها و نه از پرندگان. حال جنگل که خوب نباشد، چندصباح 
دیگر که هوا گرم تر می شود، زمین زاگرس تفتیده می شود و ته 
مانده حیوانات هم یا ریق رحمت سر می کشند، یا رحل سفر بر می 
بندند. حال جنگل که خوب نباشد، چند صباح دیگر که بادی بوزد، 
خاک و خاکستر بر سر مردمان شهرهای اطراف می نشیند. حال 
جنگل که خوب نباشد، آب اصفهان هم می شود مثل غیزانیه و 
احتمالا اوضاع مردمشان هم ایضا. حال جنگل که خوب نباشد، چند 
صباح دیگر که ابری بیاید و بارانی بزند، سیلاب، به جان بن و بنیان 
زمین زراعی و روستا و شهر خواهد افتاد. حال جنگل که خوب نباشد، 
حال مملکت خوب نخواهد بود. حالا آقایان هی در بوق کی بود کی 
بود من نبودم سر بدهند و بزنند توی سر این و آن که قیف هست، 
قیر نیست و بالعکس. آخر سر هم از بیخ و بن ماجرا را اینطور فیصله 
بدهند که خاموش کردن آتش و نجات جان جنگل صرفه اقتصادی 

ندارد. هلی کوپترها هم بماند برای صدا و سیما و بیست و سی.

تلنگر

 دکتر علی  ساجدی

  نویسنده

معاون وزیر ارتباطات گفت: با وجود تمام محدودیت ها و 
تحریم ها، جمهوری اسلامی ایران به چرخه کامل فناوری 

فضایی دست یافته است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی سازمان 
فضایی ایران، طی چندسال اخیر دولت آمریکا تلاش کرده 
برنامه فضایی جمهوری اسلامی ایران را غیرصلح آمیز 
جلوه داده و پرتاب های فضایی ایران را به قطعنامه ۲۲۳۱ 
شورای امنیت سازمان ملل ارتباط دهد، در حالی که این ها 
هیچ ارتباطی با یکدیگر ندارند. »مرتضی براری« رئیس 
این سازمان ضمن تاکید بر این مساله به سوالاتی که در 

این خصوص مطرح است، پاسخ داد.

ماهیت کاری سازمان فضایی ایران چگونه است؟

تمام فعالیت های تخصصی در حوزه ماهواره و ماهواره بر 
در ایران از هم جدا شده است. سازمان فضایی ایران ذیل 
وزارت ارتباطات و فناری اطلاعات به عنوان متولی اصلی 
فعالیت های فضایی صرفا در حوزه ماهواره و کاربردهای 

آن فعالیت می کند.
ساختار این سازمان نیز از ابتدا نیز با همین رویکرد 
شکل گرفته است. به عنوان مثال یکی از معاونت های 
این سازمان با عنوان توسعه کاربرد و خدمات فضایی 
ضمن توسعه فناوری فضایی در بخش طراحی و ساخت 
ماهواره و ایجاد زیرساخت های لازم مانند آزمایشگاه ها و 
مراکز تست تلاش دارد خدمات و کاربردهای حوزه فضایی 

را در اختیار عموم مردم قرار دهد.
در داخل همین ساختار یک اداره کل برای توسعه کسب 
و کارهای فضاپایه با دید حمایت از بخش خصوصی 
تشکیل شده و فعال است. در این مسیر مهم سازمان 
تلاش کرده است با پژوهشگاه ها،  دانشگاه ها و بسیاری 
از مراکز علمی - تحقیقاتی ارتباطات مستقیم و روزمره ای 

ایجاد کنند.
همچنین سازمان فضایی ایران بصورت ویژه به فعالیت 
های بین المللی علاقمند است از این رو در بسیاری از 
مجامع بین المللی و منطقه ای حضور فعال دارد. به 
عنوان نمونه ایران از اعضای موسس کمیته استفاده  صلح 

آمیز از فضایی ماورای جو )کوپوس( محسوب می شود.

آیا پس از اعمال این تحریم یکجانبه از سوی دولت 
ترامپ، اعتراضی از سوی سازمان فضایی ایران

 صورت گرفت؟

بلافاصله پس از اعلام این موضوع، سازمان فضایی ایران 
با مشارکت پژوهشگاه فضایی و پژوهشگاه هوافضا و 
با همکاری وزارت امورخارجه اقدام به تهیه یک متن 
اعتراضی خطاب به دفتر فضای ماورای جو سازمان ملل 
متحد کرد و مراتب اعتراض به این اقدام به ریاست آن 

دفتر ارسال شد.
همچنین سازمان فضایی ایران در نشست بهمن ماه 
زیرکمیته علمی - فنی کوپوس و همچنین اجلاس سران 

سازمان همکاری فضایی آسیا - اقیانوسیه در طی یک 
بیانیه این اقدام را به شدت محکوم کرد. البته این قبیل 

اقدامات همچنان ادامه خواهد داشت.

آیا این تحریم یکجانبه بر فعالیت های معمول سازمان 
تأثیر گذاشته است؟

به نوعی همواره برنامه های فضایی ایران دارای محدودیت 
بوده است اما با این حال با تمام محدودیت های اعمالی، 
جمهوری اسلامی ایران به چرخه کامل فناوری فضایی 
دست یافته است. طراحی و ساخت ماهواره، پرتاب آن، 
دریافت داده ها و در نهایت استفاده از داده های دریافتی 

چرخه کامل این فناوری را شکل می دهد.
جوانان ما یاد گرفته اند که با این محدودیت ها به راه 
خود ادامه دهند بنابراین این تحریم، هیچ شرایط جدید را 

بر ما اعمال نکرده است.

علم و فناوری

»رئیس سازمان فضایی ایران«:

ایران با وجود تحریم ها به چرخه کامل فناوری فضایی دست یافت
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گفت:  وزنه برداری  فدراسیون  زنان  مستعفی  رئیس  نایب 
پیشرفت وزنه برداری زنان ایران در سطح جهان با تحسین 

روبه رو شده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به  نقل از ایرنا، »بهار بهرامی« 
نایب رئیس مستعفی زنان فدراسیون وزنه برداری روز گذشته 
با تایید استعفای خود اظهار داشت: بله درست است استعفا 
کردم و این کناره گیری به خاطر برخی از مسائل شخصی 
بود. به دنبال آن هستم که مدتی استراحت کنم و بعد 
از آن تمرکزم روی مربی گری در تیم ملی زنان ایران باشد. 
خوشحالم در مدت کوتاهی که در فدراسیون بودم اقداماتی 
انجام دادم که از دید بسیاری از کارشناسان مثبت قلمداد 
می شود. اگر چنین اقداماتی به سرانجام رسید با همکاری 
دوستان و مجموعه وزارت ورزش و فدراسیون وزنه برداری 

بود.

وی با بیان اینکه  ۳۰ سال در ورزش فعالیت داشته است 
عنوان کرد: دوست داشتم بیشتر در بخش مدیریت این رشته 
باشم اما به خاطر مسائل شخصی استعفا کردم. در این دوره 
اقداماتی که در بخش وزنه برداری زنان انجام شد، مثبت 
است و من خدا را شکر می کنم که در این مدت محدود 
چنین اقداماتی را با همکاری دوستان انجام دادم. امیدوارم 
تلاش برای موفقیت ورزش زنان تا رسیدن ورزشکاران وزنه 

برداری به مدال و سهمیه المپیک انجام شود.
 نایب رئیس زنان فدراسیون وزنه برداری افزود: برای رسیدن 
به این موفقیت تاریخی لازم است که برای فدراسیون های 
المپیکی یک تبصره هایی در نظر گرفته شود تا برنامه با 
برای  اما  دارد  قانون وجود  پیدا کند.  ادامه  بیشتر  سرعت 
تسهیل در اجرای برنامه باید تبصره هایی نیز وجود داشته 
باشد. همچنین برای موفقیت همیاری و همراهی بسیاری 

از کارشناسان و پیشکسوتان لازم و ضروری به نظر می رسد.
بهرامی با گلایه از برخی حواشی در روزهای اخیر گفت: کار 
ما در بخش زنان وزنه برداری در سطح جهان با تحسین روبرو 
شد اما در داخل منصفانه به این کار نگاه نشد. بهتر است از 
حاشیه سازی در این رشته پرهیز شود. نباید تنها نقاط منفی 
را برجسته کنیم بلکه لازم است در برجسته سازی نکات 
مثبت نیز مورد توجه قرار گیرد. برخی حاشیه ها در چند روز 
اخیر دور از انصاف بود. انتقادات باید سازنده باشد و همه 
دست به دست هم بدهند تا وزنه برداری زنان پیشرفت کند.

او در پایان یادآور شد: دوست داشتم پیش از این حاشیه ها 
درباره برخی از مسائل صحبت کنم اما مجال فراهم نشد. 
دوستانی که خود را دلسوز وزنه برداری می دانند و اعتقاد به 
کار برای این رشته دارند باید بدانند لازمه توسعه وزنه برداری 

زنان، نیاز به برجسته سازی نکات مثبت است نه منفی.

»نایب رئیس فدراسیون« پس از استعفاء:

وزنه برداری زنان ایران در جهان تحسین می شود

بانوان

»رحمان محمدی راد« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

مخالف رشد غیر منطقی ارقام قراردادها در والیبال هستم
بودجه تیم والیبال سپاهان معقول است

سال گذشته بود كه اصفهان پس از تجربه ناموفق »گيتي 
پسند« يكبار ديگر به واليبال اين بار با نام دهان پر كن 
»سپاهان« بازگشت. طلايی پوشان در فصل گذشته 
تحت هدايت »رحمان محمدي راد« نتايج قابل قبولي را 
تا نيمه تمام ماندن ليگ برتر واليبال  به دست آوردند، 
حالا در دومين سال تيم داري سپاهان با محمدي راد 
سرمربي جوان اين تيم از روزهاي بيش فصل و مسائل 

ديگر همكلام شديم كه در زير مي خوانيد:
رحمان محمدی راد در گفت و گو با »دنیای هوادار« 
گفت:»طبق  سپاهان  باشگاه  وضعیت  آخرین  درباره 
برنامه ای که در سال گذشته به باشگاه سپاهان ارائه 
دادیم، ما یک برنامه سه ساله با مدیریت باشگاه و 
هیات مدیره تدوین کردیم که در طی سه سال بتوانیم 
نتایج قابل قبولی بگیریم، خوشبختانه مدیران باشگاه 
سپاهان نگرش خوبی راجع به والیبال داشتند، امسال 

شرایط ما خیلی بهتر از سال گذشته خواهد بود.«

وی تصریح کرد:»قدم های رو به جلوی خیلی خوبی 
برداشتیم هم از لحاظ سخت افزاری هم از لحاظ نیروی 
انسانی، بازیکن و کادرفنی سعی کردیم تیم قدرتمند 
تری نسبت به سال گذشته داشته باشیم، در چند پست 
بازیکن جذب کردیم و به صورت رسمی قرارداد امضا 
کردیم، در روزهای  آینده امیدواریم در دو سه پستی 
که باقی مانده بازیکنان مدنظر خود را جذب کنیم و به 

صورت رسمی اعلام کنیم .«
سرمربی سپاهان اصفهان در پاسخ به سوالی درباره 
جذب »امیر غفور«، اینگونه پاسخ داد:»حضور امیر غفور 
در سپاهان واقعیت ندارد هیچ صحبتی میان سپاهان و 

غفور مطرح نشده است.«
رحمان محمدی راد با بیان اینکه در لیگ برتر سال جاری 
هفت، هشت تیم تکلیفشان مشخص شده است، بیان 
کرد:»پیکان و هراز آمل هم در روزهای اخیر وارد بازار 
نقل و انتقالات شدند، مثل سال گذشته قطعا لیگ 
قدرتمندی خواهیم داشت، نتایج نشان داده است که 
سال گذشته تیم ها چقدر به هم نزدیک بودند، منتظر 
یک پلی آف بسیار سنگین و نزدیک بودیم، حداقل هفت 

تیم شانس حضور در پلی آف را داشتند.«
وی ادامه داد:»امسال تیم ها از اردیبهشت وارد بازار نقل 
و انتقالات شدند و باشگاه سپاهان هم یکی از برنامه 
های آن این بود که در اردیبهشت ماه نقل و انتقالات را 

آغاز کند، عملا تیم هایی که از اردیبهشت و خرداد نقل 
و انتقالات را آغاز می کنند یعنی به دنبال کسب نتیجه 
خیلی خوبی هستند، همه تیم ها برای قهرمانی تلاش 
می کنند ارزش قهرمانی را هر مربی و بازیکنی می داند 
دیدگاه مربی، اهداف باشگاه، بودجه ترسیم کننده هدف 

آن تیم است.«
سرمربی تیم والیبال سپاهان اصفهان با عنوان اینکه 
به دنبال کسب بهترین نتیجه هستیم، افزود:»باشگاه 
سپاهان سرمایه گذاری خوبی کرده است، امکانات خوبی 
در اختیار داریم به دنبال کسب بهترین نتیجه هستیم، 
نتیجه ای که شایسته باشگاه سپاهان باشد، مطمئنا 
نمی شود عنوان کرد که ما قهرمان می شویم، این 
ورزش است و هزاران اتفاق که غیرقابل پیش بینی بوده 
ولی ما برای بهترین بودن می جنگیم، بودجه باشگاه 
سپاهان معقول است، ممنونیم از سپاهان که همکاری 
خوبی با ما داشت، تمامی بازیکنانی که  مد نظر ما بود 

باشگاه جذب کرد.«
محمدی راد در پاسخ به سوالی درباره ارقام بالای قرارداد 
ها در والیبال، گفت:»اوضاع اقتصادی جامعه را باید 
در نظر بگیریم، اگر بخواهیم قرارداد های بازیکنان را 
مقایسه کنیم، هر بازیکنی امسال هر مبلغی قرارداد 
بسته با توجه به روندی که تو جامعه داشتیم قرارداد آن 
به اندازه سال گذشته نیست، به هر حال این برای همه 
اقشار جامعه اتفاق افتاده، ما اکنون داریم بازیکن ها را 
از این قضیه متمایز می کنیم، رقابتی که بین باشگاه ها 
وجود دارد برای بهترین شدن و این موضع می طلبد که 
باشگاه ها بودجه خوبی را سرمایه گذاری کنند تا بتوانند 

بازیکنان مدنظرشان را جذب کند.«
وی اضافه کرد:»کاری به اعداد و ارقام باشگاه های دیگر 
ندارم ولی مطمئن هستم افزایش قیمتی که تایید 
می کنم وجود دارد منطقی بوده غیرمعقول نبوده و با 
توجه به شرایط جامعه، انگیزه ای که بین باشگاه ها، 
و  والیبال  رشد  باعث  دارد  وجود  بازیکنان  و  مربیان 
ورزش  رشد  باعث  روند  این  کل  در  می شود،  ورزش 
می شود، مخالف رشد غیرمنطقی و بی رویه و ارقام 
قراردادها هستم ولی این امر غیر منطقی اتفاق نیفتاده 
باشگاه ها برنامه داشتند و برای بهتر شدن تلاش خود 

را می کنند.«

گفت و گو

میلاد حسین زاده

  خبرنگار

بانوان

»مریم هاشمی«:

در قهرمانی آسیا 
شرکت نمی کنم

دارنده مدال طلای پیکارهای ووشو قهرمانی زنان جهان گفت:  در رقابت های 
قهرمانی آسیا، شرکت نخواهم کرد و تمرکزم روی جام جهانی ساندا معطوف 

است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »مریم هاشمی« سانداکار پرافتخار 
تیم ملی ووشوی زنان ایران روز گذشته اظهار داشت: چند ماه قبل از سوی 
فدراسیون ووشو اعلام شد، اعضای تیم زنان که در مسابقات جهانی شانگهای 
شرکت کرده اند به قهرمانی آسیا اعزام نخواهند شد و تنها در جام جهانی ساندا 

به میدان می روند.
وی افزود: به نظر مسئولان فدراسیون احترام گذاشته و در مسابقات آسیایی 
هند شرکت نمی کنم. تنها برای حضور در جام جهانی ساندا آماده می شوم. 
اکنون منتظر هستم تا ببینم جام جهانی استرالیا برگزار می شود یا به طور 

کامل لغو خواهد شد.
هاشمی همچنین اظهار داشت: در ابتدای روزهای شیوع بیماری کرونا در 
خانه تمرین می کردم و اکنون تمریناتم را در آکادمی ووشوی کرمانشاه ادامه 

می دهم تا آمادگی نسبی داشته باشم.
ملی پوش ووشوی ایران در خصوص اقدامات انسان دوستانه ای که در استان 
کرمانشاه و در اوج شیوع بیماری کرونا انجام داد، گفت: این وظیفه انسان 
دوستانه من و دیگران بود و باید بنابر فرمایشات رهبر معظم انقلاب به 
هم وطنان خود کمک کنیم. خوشحالم همراه با »خالوندی« قهرمان المپیک، 
»رضا مهدی پور« رئیس هیات ووشوی کرمانشاه و مدیر تیم های ملی 
بوکس، همسرم )شهاب کرمی( بازیکن اسبق پرسپولیس و چند نفر دیگر 

این اقدام را انجام دادیم.

لیگ  قطعا  گذشته  سال  مثل 
نتایج  داشت،  خواهیم  قدرتمندی 
نشان داده است که سال گذشته تیم 
ها چقدر به هم نزدیک بودند، منتظر 
یک پلی آف بسیار سنگین و نزدیک 
شانس  تیم  هفت  حداقل  بودیم، 

حضور در پلی آف را داشتند.«
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شنیدید قدیما می گفتند:»به بچه آدم یك بار حرف می 
زنند؟« حالا یك ضرب المثل هم هست كه می گوید:»نرود 
میخ آهنین در سنگ«! این دو روایت مصداق بارز دولتمردان 
ما و البته نشات گرفته از بستر جامعه است كه درباره ورزش 

و فوتبال باید گفت هیهات... 
اینكه كجایش را باید درست كرد؟ مشخصا پرسش بی ربطی 
است! زیرا وقتی اصلاحات شكست می خورد و اندیشه، 
هویت خود را از دست می دهد و ایدئولوژی تهدید می شود 
)!( بازگشت به گذشته و اصولگرایی معنادار نخواهد بود. این 
مقدمه را بدین سبب قلمی ساختم تا بگویم وقتی فضای 
نقد از بین می رود و وقتی نسبت انتقاد، نسبت نامتقارن می 

شود، طبیعی است كه هر وصله ناجوری سنجاق می شود.
اكنون فرصت آسیب شناسی نیست. فوتبال قریب دو دهه 
چنان به انحراف رفته كه سالم سازی آن به سادگی امكان 
پذیر نیست. اما از آنجا كه ماهی را هرگاه از آب بگیری 
تازه است. می توان تازه های خوب رقم زد. به شرط وجود 

اندیشه، به شرط خردورزی و به شرط خواستن!

»مهدی محمدنبی«علی القائده ماموریت یافته تا در مقام 
دبیركلی و با استفاده از تجارب پیشین در این مسئولیت 
بستر فوتبال پاك را فراهم كند. قدم اول همان تدوین 
اساسنامه جامع و مانع است كه بیش از یك دهه ایراد 
داشت. قدم اول برداشته شده و پیش نویس آماده شده 
)!( اما اخبار رسیده از متن و حاشیه فدراسیون اخبار خوبی 
نیست. بازهم همان اتفاقات گذشته! بازهم همان لابی گری 

ها! بازهم رفیق بازی! بازهم تیم سازی و بازهم...
آفت نظام و اساسا جامعه مدیریت كشور -كه ساختارشكنانه 
شد- همین مسائل به ظاهر ساده است. می پذیرم كه در 
سال های اخیر در حوزه های دانشی پیشرفت خوبی داشتیم 
و اساسا بسیاری از مكانیزم ها البته در نظام های مدیریتی 
شناخته شده اند و به تعبیری رعایت می شوند. اما چون 
وزن آن ها به نسبت تمایلات فردی و جناحی و بعضا 
معیشتی افراد )!( ناچیز است، طبیعی است این مولفه ها 

نمایشی خواهد بود و در قالب شوآف باقی می ماند.
برای پویایی و توسعه، چشم انداز به تنهایی كافی نیست. 
حتی داشتن استراتژی و كاربردهای اولویت دار در برنامه 
استراتژی كانون تفكر و این واژه ها هم مثل طول عمر 
محصول هستند. مهم جایگاه اندیشه ورزی و خردورزی در 
بستر جامعه )!( و البته نزد مدیران و در حوزه ورزش و فوتبال 
است كه سال هاست این جایگاه متزلزل شده و یا اساسا 

از دست رفته...
روزگاری كه فوتبال ما با ادبیات مدیریت عملكرد، فرآیند 
مدیریت استراتژیك، بنیان های سازمان های یادگیرنده و 

یادگیری سازمانی، طرح های جانشینی و فلسفه آموزش و... 
بیگانه بود! به این دلیل كه اندیشه ورزی و به موازات آن نقد 
در بستر فوتبال پاك )!( معنادار بود، فوتبال ما ارج و قرب 
داشت و در آسیا هم قهرمان جام ملت ها می شد و...! اما 
از روزی كه به هزار و یك دلیل خردورزی و عشق جای خود 
را با رویكرد غیرورزشی و با ابزار پول عوض كرد، طبیعی است 
كه اركان مختلف فدراسیون فوتبال دلال از آب در می آیند.

به قول سعدی:
خواجه دربند نقش ایوان است

خانه از پایبند ویران است
و من!

دمی چندگفتم برآرم به كام
دریغا كه بگرفت راه نفس

حرف آخر

جايگاه انديشه ورزی در فوتبال كجاست ؟!
جهان فوتبال 

تیم »افشین قطبی« میزبانی لیگ را از دست داد
تیم شیجیاژوانگ در پیشنهاد جدید فدراسیون فوتبال چین، میزبانی لیگ 

را از دست داده است. در واقع در این بسته پیشنهادی تیم ها فقط 
در شهرهای شانگهای، جیانگسو، شنزن و گوانژو رقابت ها را ادامه 

خواهند داد و در نتیجه تیم افشین قطبی در اولین فصل حضور 
در سوپرلیگ چین، میزبانی را از دست می دهد.

»حسن روشن«: کرونا گرفته ام و در شمال قرنطینه هستم
پیشکسوت استقلال می گوید کرونا گرفته است و در قرنطینه است. حسن 

روشن در این باره گفت: من خودم به بیماری کرونا مبتلا شدم و یک و ماه 
نیم است در شمال بستری هستم و در حالت قرنطینه به سر می برم. 

او در پاسخ به این سوال که آیا الان حالش خوب است یا نه هم گفت: 
بله خدا را شکر این بیماری را پشت سر گذاشتم و مشکلی وجود ندارد.

»موعود بنیادی فر« دکتر شد!
داور بین المللی فوتبال ایران موفق شد مدرک تحصیلی دکترای 

را دریافت کند. موعود بنیادی فرد داور باتجربه فوتبال  خود 
عرصه  این  در  ها  ترین  شده  شناخته  از  یکی  که  ایران 

دکترهای  جمع  به  رسما  گذشته  روز  شود،  می  محسوب 
ایران پیوست.

تست کرونای یک بازیکن »مس کرمان« مثبت شد
در مرحله دوم آزمایشات عوامل تیم فوتبال مس کرمان، تست کرونا یکی 

از بازیکنان تیم فوتبال مس مثبت شد تا این بازیکن مطابق پروتکل 
های بهداشتی به قرنطینه منتقل شود. مسی ها اعلام کردند مطابق 

پروتکل های بهداشتی هفته آینده مجددا از این بازیکن تست 
گرفته خواهد شد تا وضعیت نهایی آزمایشات او مشخص گردد.

»فتح الله فتحی« پیشکسوت مطبوعات ورزشی درگذشت
را  فانی  دار  فتح الله فتحی پیشکسوت مطبوعات ورزشی کشور 

ورزش  مطبوعاتی  پیشکسوت  فتحی  الله  فتح  گفت.  وداع 
کشور که بیش از سه دهه در حوزه تخصصی رشته های 

مختلف رزمی به کار خبر مشغول بود، صبح دیروز دعوت 
حق را لبیک گفت.

»داوود عزیزی« رئیس فدراسیون تنیس شد
قبل از برگزاری اولین جلسه رسمی هیات رییسه فدراسیون والیبال، 

محمود افشاردوست به عنوان کارشناس خبره فدراسیون منصوب 
شد. محمود افشاردوست که در دوره قبلی ریاست محمدرضا 

دوره  این  در  بود،  فدراسیون حاضر  دبیر  عنوان  به  داورزنی 
برخلاف انتظار به پست قبلی خود بازنگشت.

بدهی ۷ میلیاردی »فدراسیون کشتی« به آژانس های مسافرتی تسویه شد
 فدراسیون کشتی توانست در راستای تلاش برای پرداخت بدهی های 

معوق خود، یکی از مشکل سازترین بدهی های بر جای مانده مربوط 
به سال های پیش را پرداخت کند. این بدهی ۷ میلیارد تومانی 

یکی از چالش های مهم بود که می توانست بر اعزام  ورزشکاران و 
برگزاری تورنمنت های داخلی و خارجی اثر سوء بگذارد.

دروازه بان »تیم ملی هندبال« به بوزائو رومانی پیوست
محسن باباصفری هم  تیمی الله کرم استکی و شاهو نصرتی در 

تیم بوزائو رومانی شد. محسن باباصفری دروازه  بان تیم ملی 
هندبال ایران که فصل گذشته را در تیم پلی تکنیکا رومانی 

بازی می کرد، بعد از اینکه چند پیشنهاد از لیگ رومانی و... 
دریافت کرد، با عقد قراردادی راهی تیم بوزائو رومانی شد.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

باشگاه »PSG« امروز اعلام کرد که با پرداخت رقم 
فسخ ایکاردی این بازیکن را به صورت قطعی از اینتر 

جذب کرده است.

حذفی  »جام  های  رقابت  مجدد  شروع  تاریخ 
انگلیس« و تاریخ فینال این رقابت ها مشخص شد  

FA CUP از روز 7 تیر از سر گرفته خواهد شد.

»شواین اشتایگر«: اگر پیشنهاد جذابی داشته باشم 
به مربیگری فکر می کنم.

»جوردن هندرسون«: هرگز از لغو شدن فصل 2019-20 
لیگ برتر نترسیدم.

با  لوئیز«  »داوید  قرارداد  تمدید  دنبال  به  آرسنال 
دستمزد کمتر!

»رن« با انتقال کاماوینگا به رئال مادرید در تابستان 
2020 مخالفت کرد.

»سردار آزمون« و لوکا یوویچ، گزینه های تقویت خط 
حمله میلان!

بارسلونا همچنان کسب  »لوئیس سوارز«: هدف 
تمامی جام های ممکن است.

»لیونل مسی«: هیچ چیزی بدتر از، از دست دادن 
کسانی که دوست شان دارید نیست. فکر نمی کنم 

که فوتبال هم مثل زندگی مانند قبل شود!

مجید  سعیدی

 نویسنده و روزنامه نگار


